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Senyories, passarem al punt sèptim…, (veus) perdó, octau, 
que és la moció subsegüent a la interpel·lació a la consellera 
d’Agricultura, Desenvolupament Rural, Emergència Climàtica 
i Transició Ecològica, presentada pel Grup Vox Comunidad 
Valenciana i amb l’esmena transaccional incorporada del 
Grup Parlamentari Popular. És el famós cas del cotonet. 
Comença la votació. 17 vots favorables que, sumats al 28, 
fan un total de 45. 32 vots en contra que, sumats als 19, fan 
un total de 51. Queda rebutjada la moció subsegüent.

Passem a la moció subsegüent del punt nou a la interpel·lació 
a la vicepresidenta i consellera d’Igualtat i Polítiques 
Inclusives sobre la política general del Consell a les residèn-
cies d’ancians, a proposta del Grup Parlamentari Ciudadanos, 
registre d’entrada 26 .071, amb l’autoesmena incorporada i 
l’esmena d’addició del Grup Parlamentari Popular . Senyories, 
s’han expressat 28 vots a favor, 19 en contra, 0 abstencions . 
Comença la votació. (Veus) 18 vots favorables que, sumats als 
28, fan un total de 46. 31 vots en contra que, sumats als 19, 
fan un total de 50. Queda rebutjada la moció subsegüent.

I amb esta votació hem finalitzat les votacions d’este ple i 
donarem pas al següent punt de l’ordre del dia, que és la 
sessió de control als consellers .

Preguntes

El senyor president de les Corts Valencianes:

Començarem, com ja hem anunciat, amb la primera 
pregunta, que és la primera pregunta que, en nom del Grup 
Parlamentari Popular, formula l’il·lustre diputat Fernando 
Pastor Llorens, del Grup Parlamentari Popular . (Veus)

Escoltarem, senyories, al senyor Fernando Pastor, la 
pregunta que formula a la consellera de Participació, 
Transparència, Cooperació i Qualitat Democràtica sobre 
la sanció imposada per la Comissió de Defensa de la 
Competència .

Senyoria, té vosté… A vore…

El senyor Pastor Llorens:

Una qüestió prèvia. Està complicat amb els nous, amb els 
paravents estos… Però, bé, no? Se sent perfectament aixina.

El senyor president de les Corts Valencianes:

Sí . No hi ha problema .

El senyor Pastor Llorens:

Val . Perfecte .

Doncs, gràcies, president .

Honorable consellera, buenos… (veus)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyories… Un segon, senyor Pastor. Senyories, escolta-
rem… Perquè és que sembla que l’àudio, pel que siga, no és 
molt correcte . (Veus) Sí, si vol seure’s, pot fer la… Com vosté 
vullga, com es trobe més còmode, però es pot seure si vol . 
(Veus) O inclús pot fer ús del faristol, com vosté vullga . (Veus. 
El senyor Pastor Llorens s’apropa a la tribuna)

El senyor Pastor Llorens:

Sí . Doncs, moltes gràcies, president .

Honorable consellera . Al inicio de la legislatura, el tema de 
los hermanos Puig ya venía con fuerza y usted decía en esos 
momentos que no sabía prácticamente nada, más que lo 
que aparecía en los medios de comunicación, y no tenía sufi-
cientes elementos, digamos, para elaborar un juicio de valor, 
para pronunciarse .

Han pasado prácticamente dos años y las noticias y los 
hechos que todos conocemos en torno a ese cártel, ese 
grupo de empresas creado para saquear a la administración 
valenciana, a la administración Puig, ha ido en aumento y no 
hace más que crecer.

Hay varios juzgados, como usted bien sabe, que investi-
gan esta trama . El propio director general de la Agencia 
Antifraude reconoció esta misma semana en sede parlamen-
taria que solo en el año 2019 cerca de quinientos mil euros, 
más de quinientos mil euros, son obtenidos por esa trama 
para saquear la administración de manera fraudulenta y que, 
por lo tanto, tendrían que volver a las arcas públicas.

Y también sabemos que ese cártel era algo más que un 
grupo empresarial, un grupo de amigos . Era una banda orga-
nizada para delinquir y saquear a la administración. Unos se 
marchaban de ruta de saqueo por las consellerias, los otros 
esperaban a que sonase el golpe para celebrarlo, el clin-clin-
clin, otra conseguida .

En nuestra modesta opinión, señora consellera, creemos 
desde el grupo popular que usted no puede seguir con el 
mismo discurso de que no sabía nada y solo sé lo que he 
visto en la prensa. El presidente Puig tiene otra estrategia, él 
dice que es todo muy normal y que lo que hace el hermano 
de Ximo no afecta al presidente –Ximo y el presidente son 
el mismo .

Y yo le pregunto a usted si comparte dicha opinión, 
consellera .

Muchas gracias . (Aplaudiments)
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El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies .

Ara contestarà l’honorable consellera a la pregunta 
plantejada.

Quan vosté vullga, consellera .

Quan vosté vullga, senyoria .

La senyora consellera de Participació, Transparència, 
Cooperació i Qualitat Democràtica:

Gràcies .

Senyor Pastor. Una opinió és el pensament que expressa una 
persona respecte a una qüestió concreta, és molt subjectiu. 
Jo no tinc problema en donar les meues opinions, jo normal-
ment soc de les que dona la meua opinió quan me la pregun-
ten i quan no me la pregunten, i no tinc cap problema en 
dir-li que jo opine com el senyor Puig. Abans ho deia la vice-
presidenta, ningú tria als seus germans .

Però jo crec que no estic ací per a contestar sobre les meues 
opinions, no importen les meues opinions. Jo crec que el 
que importa són els fets, i els fets són els següents. Es tracta 
d’una empresa privada que ha estat sancionada per la seua 
actuació. Això el que demostra és que els mecanismes de 
control funcionen .

El Consell està responent amb una transparència absoluta 
a les iniciatives parlamentàries de control presentades. La 
informació relativa, tant als contractes com a les subven-
cions, està en el portal de la GVA Oberta, on vostés poden 
accedir. Documentació per a la qual abans els diputats i les 
diputades havien d’anar als jutjats per a que se’ls donara, ara 
qualsevol ciutadà o ciutadana pot accedir-hi mitjançant eixa 
pàgina .

I també la justícia està actuant quan s’han presentat denún-
cies. Això és la veritat, és el que importa. El que importa són 
els fets, no la meua opinió .

Gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, consellera .

Continuarem amb la pregunta formulada pel senyor 
Fernando Pastor .

Quan vosté vullga, senyoria .

El senyor Pastor Llorens:

Gràcies de nou, president .

Yo recuerdo perfectamente las lecciones de ética y de esté-
tica que nos daba la vicepresidenta Oltra y créame que lo 
del clin-clin-clin, 70.000 euros, es una vergüenza, no es ni 
ético ni es estético. Lo que hemos leído en la entrevista, que 
afecta a la Agencia Antifraude, es otra vergüenza y tampoco 
es ético ni estético.

Y yo creo, sinceramente, consellera, y se lo digo con todo el 
respeto y con toda la amabilidad del mundo, que usted debe 
colaborar a esclarecer un poco –o mucho– todo lo ocurrido, 
por varios motivos.

El primero es porque usted es el enlace, la responsable 
según la ley, de la relación entre el Consell y la Agencia 
Antifraude. El segundo porque es usted la titular de trans-
parencia y buen gobierno y esto no es ejemplo ni de una 
cosa ni de lo otro. Y, tercero, porque si no lo hace podemos 
pensar que es usted una pieza clave para encubrir, tapar y 
proteger a la banda de los Puig. Yo creo que no debe echar-
les usted un capote, se lo digo con toda la sinceridad del 
mundo .

Los Puig se están empleando a fondo para proteger al presi-
dente . Primero negaban la mayor, recordémoslo todos 
aquí en la presente legislatura. Algunas voces del Partido 
Socialista salían a decir: «la pobrecita empresa de Morella a 
la que el Partido Popular quiere hundir».

Ahora ya parece que no es la pobrecita empresa, ahora ya 
parece que hay una trama organizada como tal, porque no el 
PP, el propio, repito, director de la Agencia Antifraude reco-
noce en sede parlamentaria que quinientos mil euros obte-
nidos solo en el 2019 son de manera fraudulenta y que se 
tienen que devolver.

Y no podemos comulgar, por tanto, con la teoría de que 
lo que hace el hermano de Ximo no afecta al presidente, 
porque le repito que Ximo y el presidente son el mismo.

Y olvidan, además, un matiz en esa teoría. Es que el 
hermano no está estafando a un banco o a otra empresa o a 
una administración lejana. Está estafando a la administración 
Puig, a la administración de todos los valencianos, la admi-
nistración que preside el presidente.

Y es que seguramente, se lo digo con toda sinceridad, 
después de la Ford de Almussafes la empresa –por llamarle 
algo– que más subvenciones recibe de dinero público en la 
Comunidad Valenciana es la banda de los Puig . Los primeros, 
evidentemente, la Ford para crear empleo, riqueza y bienes-
tar . Los segundos para clin-clin-clin . Esa es la gran diferencia, 
que no es poca.

Y acabo . Usted y yo sabemos, señora consellera, que esto 
acabará mal. Eso lo sabemos todos. Yo creo que usted debe 
ser inteligente, debe cumplir con su deber . Esto se va a llevar 
a mucha gente por delante y yo no quiero que usted sea una 
de las personas que esta historia se lleve por delante.

Por lo tanto, actúe como debe. Con rigor, con honestidad, 
con celeridad y con claridad .

Muchísimas gracias, president . (Aplaudiments)
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El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyor Pastor .

Es pot fer també la pregunta des de l’escó i si ho troben 
més còmode també seguts, com vostés vullguen . Farem la 
resposta des del faristol . Consellera, té vosté la paraula per a 
respondre .

Quan vosté vullga, senyoria .

La senyora consellera de Participació, Transparència, 
Cooperació i Qualitat Democràtica:

Moltes gràcies .

Senyor diputat Pastor, deia vosté que per ètica i per estè-
tica. Mire, porten tres anys buscant on no n’hi ha, i eixa és 
la realitat . Buscant responsabilitats en el president sobre les 
empreses del seu germà .

I, mire, em deia vosté que calia col·laborar per a que tot s’es-
clarira i que «cumpliera con su deber». Jo l’insisto. El Consell 
està responent amb una transparència absoluta les iniciati-
ves parlamentàries de control presentades en relació, preci-
sament, amb les empreses de Francis Puig .

Mire, des del 25 de juny del 2018 al 14 de desembre  
del 2020, i sols estic contant això perquè la setmana 
passada tornaren a ficar 12 sol·licituds més de documen-
tació, el Consell ha rebut 66 sol·licituds de documentació, 
quasi totes del seu partit. I totes han sigut contestades.

En eixa documentació s’inclou la còpia íntegra dels expe-
dients de contractació o subvenció, les factures, els justifi-
cants de pagament i informes d’auditoria, la informació dels 
pagaments efectuats per la tresoreria i les actuacions efec-
tuades per la Inspecció General de Serveis, el Consell de 
Transparència i l’Agència Valenciana d’Antifrau. Esta conse-
llera mateixa va obrir un expedient per a vore si havien 
complit la llei de transparència .

De veritat, no tenen prou? No hem demostrat prou que els 
òrgans de control funcionen? Si es detecten irregularitats 
s’han aplicat els procediments investigador i sancionador.

I, a més, el que ha demostrat este govern és que funcionen 
per a tots i per a totes . Para Pepito Pérez, para la vecina del 
quinto y también para los hermanos del presidente. Eso es lo 
que hace este gobierno.

Podríem fer un paral·lelisme i jo em podria preguntar què 
haguera passat si governaren vostés, però no em fa falta, 
perquè ja sabem el que passava quan governaven vostés. 
Per a començar, en Canal 9 no es feien concursos per a les 
corresponsalies comarcals. Este cas s’adjudicava a dit, no 
n’hi havia un procés de lliure concurrència . I ara n’hi han 
processos .

Però, és més, quan vostés feien processos, es manipulaven. 
Ací tenim, sense anar més lluny… (Veus) Efectivament, va ser 
un amaño i es demostra en la sentència que, a més a més, 
el procediment que s’havia utilitzat per a l’adjudicació a les 

empreses ni tan sols estava ben fet. A més a més, es va adju-
dicar per 7,2 milions, que eren 4 milions més d’euros del que 
realment valia . Estem parlant dels contractes de les pantalles 
de la visita del Papa .

Ara els processos es fan i, a més a més, n’hi ha un control . I 
este cas, precisament, ho demostra. Insistisc, els mecanis-
mes de control funcionen per a tots i per a totes . I tota la 
informació, i li ho deia abans, està publicada en el web de la 
conselleria que jo encapçale.

Vostés la realitat és que no troben absolutament res, conti-
nuen insistint malgrat que tenen tota la informació i saben 
que no n’hi ha res. Només busquen un efecte propagandís-
tic. Volen ficar sospites sobre l’actuació del president i arri-
bar amb titulars de premsa on no han pogut arribar amb les 
urnes .

Topen amb pedra . La transparència i els mecanismes 
de control funcionen i eixa és la notícia, senyor diputat. 
(Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, consellera .

Donem pas a la següent pregunta, la 222, que formula 
l’il·lustre diputat Josep Nadal, del Grup Parlamentari 
Compromís, a la consellera d’Agricultura, Desenvolupament 
Rural, Emergència Climàtica i Transició Ecològica.

Senyor Nadal, té vosté l’ús de la paraula . Quan vosté vulga, 
senyoria .

El senyor Nadal Sendra:

Bon dia, senyora consellera .

Ens els pròxims mesos es tractarà entre les diferents conse-
lleries d’agricultura i el ministeri el futur de la nova PAC  
fins 2027, que haurà d’entrar en vigor el 2023.

Entre els diferents temes que interessen al sector agrí-
cola valencià i a totes les persones d’eixe territori que viuen 
o treballen en la agricultura estan, per exemple, la defini-
ció d’agricultor genuí, l’existència de drets de pagament, els 
criteris de pagament, els sistemes de pagament al sector 
vitivinícola o la nova configuració dels ecoesquemes, entre 
altres .

Hi ha el convenciment dins del sector que l’agricultura valen-
ciana i la mediterrània en general sempre ixen perdent en el 
repartiment de fons de la PAC. És per això que li pregunte, 
senyora consellera, quines accions té previstes per a que 
la nova Política agrària comuna assumisca les prioritats del 
sector valencià i de l’agricultura mediterrània en general .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)


